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Kære Christina Olumeko 
 
På vegne af vicedirektør Karsten Biering Nielsen, Plan, Analyse, Ressourcer og CO2‐reduktion, fremsendes svar på 
spørgsmål stillet den 30. januar 2022 vedrørende handlingsplan for solceller. 
 
 
Med venlig hilsen  

Lone Toft Jakobsen 
Sekretær 
PARC Sekretariat 
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Besvarelse vedrørende handlingsplan for solceller 

Medlem af Borgerrepræsentationen Christina Olumeko (Å) har den 30. 

januar 2022 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen. 

 

Spørgsmål 

 

1. Er det rigtigt forstået, at kommunen ikke har en handlingsplan 

endnu?  

2. Er det muligt for TMU at få tilsendt forvaltningens udkast til en 

handlingsplan tidligere end de sædvanlige 10 dage, som der typisk 

er til TMU-dagsordenerne?  

3. Kender forvaltningen til kommuner, som allerede har vedtaget en 

handlingsplan for solceller?  

 

Svar 
Spørgsmål 1  

Ja, det er rigtigt, at kommunen ikke har en handlingsplan. Der 

fremlægges en solcellehandlingsplan til politisk behandling midt marts 

2022. Der ligger en beslutning i KBH2025 Klimaplanen - Roadmap 

2021-2025 om, at der skal udarbejdes en solcellehandlingsplan. 

 
Spørgsmål 2 
Forvaltningens vurdering er, at planen ikke kan være færdig før planlagt, 
og ikke kan sendes tidligere end de 10 dage før mødet i Teknik- og 
Miljøudvalget.  

 

Spørgsmål 3 
Forvaltningen har ikke kendskab til kommuner, der har vedtaget en 
solcellehandlingsplan, men derfor kan der sagtens være kommuner, 
der har udarbejdet en. Lige så sandsynligt er det dog, at mange 
kommuner har indskrevet deres mål og indsatser om solceller i deres 
klimaplaner.  
Følgende tre kommuner har fx gjort det på hver deres måde.  
 
Frederiksberg Kommune har i forbindelse med deres indsats for 
solceller haft en privat rådgiver til at udarbejde en mere generel rapport 
omkring muligheden for opsætning af solceller og haft en klippekorts-
ordning med dem, hvor fx boligselskaber kunne få en gratis screening.  
 

Skive Kommune har en vision om at være selvforsynende med energi i 

2029. I den forbindelse er der igangsat en temaplanlægning, hvor der 

blandt andet screenes for placeringsmuligheder i det åbne land. 
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I Middelfart Kommune bliver der lokalplanlagt for opsætning af 

solceller i det åbne land. 

 

Svaret er offentligt tilgængeligt på kk.dk/artikel/spørgsmål-til-teknik-

og-miljøudvalget. 

 

 

 

Karsten Biering Nielsen 

Vicedirektør 
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